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Referat Studienævn  

 
 
Deltagere 
Gro Hellesdatter Jacobsen (forperson), Nikolaj Nottelmann, Lasse Nielsen, Finn Wiedemann, Anders Kruse 
Ljungdahl, Christina Louise Jørck, Andrea Dietz Føge Jensen, Batol Mohamed, Laura Jessen Rubæk.  Marlene 
Østergaard (studiesekretær på filosofi), Betina Signe Christianen (studiesekretær på pædagogik), Freja Lyngsø 
Lund (studienævnssekretær og referent).  
 
Afbud 
Anke Piekut (observatør). 
Phillip Lindegaard Rasmussen. 
Lea Hoffmann (suppleant). 
 
 
1.Punkter til drøftelse 
1.Godkendelse af dagsorden  
Godkendt med følgende tilføjelser: 
Dagsorden blev godkendt uden tilføjelser. 
 
2.Godkendelse af referat 21. juni 2023 
Referatet blev godkendt med følgende tilføjelser/rettelser:  
Referatet af møde d. 21. juni blev godkendt uden tilføjelser 
Det fortrolige referat blev godkendt.  
 
3.Meddelelser 
3. Meddelelser: 
 a) Studienævnsforpersonen meddelte studienævnet om:  

• Nye ledighedstal.  
• Overgangsbestemmelserne er tilgængelige på mitsdu.dk.   
• Velkomst til Laura Jessen Rubæk som er suppleret ind i studienævnet. I forbindelse 

med velkomsten genopfriskede Gro tavshedspligten jf. forretningsorden.   
• Nikolaj Nottelmann er godkendt som studieleder på filosofi. Studienævnet lykønskede 

Nikolaj med den nye stilling. 
• Status på aftagerpanel for Interkulturel pædagogik og Pædagogik: Aftagerpanelet er 

på vej til at blive genoplevet i en ny form for Interkulturel pædagogik og Pædagogik. 
Det bliver et fælles aftagerpanel for de to uddannelser.  
 

b) De studerende: Christina meddelte at hun gerne vil drøfte karriereforberende forløb (CMS) og ECTS-
bestemmelser samt eksamensbestemmelser til dette kursus under eventuelt på mødet. 
 
c) Andre: Fin meddelte at han har undervisning resten af dette år om onsdagen, og kan derfor ikke deltage i 
studienævnsmøderne i det igangværende semester. 
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4.Merit-og dispensationsansøgninger 
4. lukket punkt. Se det fortrolige referat.  
 
5.Sager til behandling i kvalitetspolitikken 
5a) valg af næstforperson blandt de studerende: Kandidatstuderende på filosofi, Christina Louise Jørck 
stillede op og blev enstemmigt stemt ind som næstforperson.   
 
5b) Videre evaluering af Videnskabsteori 1: Studienævnet fortsatte evalueringen af Videnskabsteori 1.  
Studienævnet noterede i deres drøftelse af eksamensformen er ændret til 1 opgave for de studerende ved 
Filosofi og Interkulturel pædagogik. Studienævnet opfordrer de fagansvarlige på videnskabsteori 1 til at gå i 
dialog med deres faggruppe samt invitere til en dialog med studielederne på de samlæste fag for at skabe en 
fælles forståelse og ramme for hvad der undervises i, i Videnskabsteori 1 samt strukturen på faget. 
 
5c) Godkendelse af evalueringsrapporterne for F23: 

Filosofi: Studienævnet godkendte evalueringsrapporten for KA- og BA-filosofi. Nikolaj 
indsætter evalueringerne i de rigtige skemaer anvist af fakultetet. 
Pædagogik: Studienævnet godkendte evalueringsrapporten med en redaktionel ændring da 
overskriften er forkert. Overskriften skal rettes fra ”efterår 2022” til ”forår 2023”         
Interkulturel pædagogik: Studienævnet godkendte evalueringsrapporten for forårssemestret 
2003 på Interkulturel pædagogik.  

 
 
6.Sager til behandling, studieordninger 
6a) Godkendelse af bilag 1 på Interkulturel Pædagogik: Studienævnet godkendte bilag 1 for Interkulturel 
Pædagogik. 
 
6b) Godkendelse af bilag 1 på Filosofi: bilag 1 fremgik ikke på dagsordenen, og studienævnet udskød derfor 
dette punkt til en skriftlig høring. Nikolaj har møde med FAK på fredag om bilag 1 og udarbejder bilag 1 
herefter. Deadline for indsendelse af bilag 1 til FAK er d. 4. september 2023 og da denne dato falder inden 
næste studienævnsmøde sendes bilag 1 for filosofi til skriftlig høring.        
 
7.Andre sager til behandling 
7a) Drøftelse af henvendelse fra studerende på KA pædagogik: studienævnet drøftede videre på en 
henvendelse fra KA-studerende på pædagogik angående fagbeskrivelser og eksamensplan. Fagbeskrivelsen i 
et fag havde nogle væsentlige mangler efter godkendelse i studienævnet og studienævnsforperson opfordrer 
alle studienævnets medlemmer om at være mere opmærksom ved godkendelse af fagbeskrivelser. 
 
Studienævnet drøftede under dette punkt eksamensplanlægning og udfordringer med eksamener som 
overlapper på Interkulturel pædagogik. Studienævnet opfordrede til at fagansvarlige og studerende drøftede 
eksamensformer og arbejdsbyrden i eksamensperioden. Studienævnet opfordrede også de studerende at 
drøfte det.  Studienævnet besluttede at tage punktet op, bl.a. også grundet optaget er højt og dermed er nogle 
eksamener for dyre i drift. Studienævnet vil have det med som punkt på dagsorden til oktober eller november 
i det igangværende semester. 
 
7b) Drøftelse af klagen vedr. Sprogvidenskab 2: Studienævnet tog stilling til de dele af klagen, som hører 
under studienævnet: Studienævnet vil forfatte et svar til de studerende om deres bekymring for 
eksamensformen og bekymringen omkring at de studerende kan komme igennem næsten hele uddannelsen 
uden at førsteårsprøven er bestået.  
 
Studienævnet bemærker at det er bekymrende og at medlemmerne har i mente at faget udbydes for sidste 
gang i år. Studieleder på Interkulturel pædagogik vil arbejde videre med det.  
Eksamensformen til reeksamen skal tages op da der er en diskriminant mellem aktiv deltagelse og en skriftlig 
stedprøve uden hjælpemidler. Det skal tages op på næste studienævnsmøde. 
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Førsteårsprøven: studienævnet vil fremadrettet tage førsteårsprøven alvorligt. Det bemærkes at Corona har 
haft en effekt på dette.  
 
7c) Projektorienteret forløb på pædagogik: Studienævnet drøftede hvordan projektorienteret forløb kan 
gribes bedst an. bl.a. drøftede studienævnet at informationen om projektorienteret forløb skulle være bedre 
på hjemmesiden. De studerende har ønsket mere info om projektorienteret forløb, særligt omkring frister i 
ansøgningsprocessen, hvilke muligheder man har som studerende hvis det projektorienterede forløb ikke 
lykkedes. Studieleder og faglig vejleder vil drøfte dette yderligere.  
   
7d) Ansøgning om midler til kandidatstudiestarten ved filosofi: Studienævnet bevilligede 840 kr. til 
forplejning fra kantinen til kandidatstudiestarten på filosofi. 
 
7e) Ansøgning om midler – Interkulturel pædagogik og dansk som andetsprog: Studienævnet har modtaget 
en ansøgning om forplejning til tutorerne for hytteturen på Interkulturel pædagogik og dansk som 
andetsprog. Studienævnet bevilligede 800 kr. til forplejning til tutorerne på hytteturen.  
 
7f) Bemyndigelse til bevillinger på op til 1.000 kr.: Studienævnet drøftede at give studielederne 
bemyndigelse til at bevillige op til 1.000 kr. uden at en ansøgning behandles i studienævnet. Studienævnet 
godkendte ikke bemyndigelsen og vil fortsætte med at drøfte ansøgninger om midler på møderne.  
 
7g) Lukket: Indkaldelse af indstillinger om udmærkelse på eksamensbevis: Studienævnet blev orienteret 
om at de og underviserne nu kan indkalde studerende til udmærkelser på eksamensbeviset for forår 2023. 
Deadline for indstilling er d. 4. september 2023.   
 
8) Eventuelt.  
8a) Christina, kandidatstuderende på filosofi, bragte en undring over det karriereforberendede forløb (CMS): 
Det er et 0 ECTS-fag hvori faget bestås ved aktiv deltagelse bestående i 3-4 løbende opgaver. Studienævnet 
fandt ikke at denne eksamensform er svarende til et 0 ECTS-fag og vil tage kontakt til den fagansvarlige med 
henblik på at drøfte eksamensbestemmelserne.  
 
8b) Der kommer en ansøgning om honorarer til gæsteforelæser fra Gro.  
Skabte en dialog om at studienævnet fremadrettet gerne vil bruge annuum til honorarer til gæsteforelæsere.  
 
8c) studieleder vil grave lidt i annuum, da det mistænkes at de deltidsstuderendes STÅ ikke er tænkt ind i det.   
  
 
Mødet sluttede kl. 12.00    
 
 
                     Gro Hellesdatter Jacobsen                                       Freja Lyngsø Lund 
                     Studienævnsforperson                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                         
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